
Vi arbejder for 
Ditvej og Dig!

Så kan du række ud til medlemmerne i den 
nye styrelse, som netop har konstitueret sig 
efter generalforsamling 2024. Vi har stillet 
disse spørgsmål til medlemmer af foreningens 
styrelse.

Vi har sagt farvel til Anna Holmbæck, som en 
i lang årrække har ydet en stor indsats i for-
eningens arbejde med konferencer, møder, 
temadage, udgivelser og som næstformand. 
Tusind tak for det! Vi har også taget i mod et 
nyt medlem, som nu vil fortsætte dette arbejde. 
Velkommen til, Sandra Rygaard Carstensen. 

Formand
Hanne Voldborg Andersen
Programleder
UCSyd

Næstformand
Daniel Kansberg
It-konsulent
Vesthimmerlands Kommune

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg har tidligere været lærer og pædagogisk/teknisk it-vejleder i folkesko-
len. Siden 2009 har jeg arbejdet med udviklings- og forskningsprojekter i 
forhold til kvalificeret brug af digitale teknologier og teknologiforståelse 
som faglighed.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
At teknologiforståelse bliver en central faglighed i folkeskolen, så ALLE børn 
og unge lærer at anvende digitale teknologier konstruktivt og kritisk og 
bliver kompetente til at leve i et gennemgribende digitaliseret samfund. 

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
At involvere foreningens medlemmer i flere dialoger og aktiviteter, så 
foreningen i højere grad bidrager til at styrke praksisudvikling med 
digitale teknologier i folkeskolen.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Clairvoyance - så jeg kunne VISE konsekvenserne af den måde vi driver 
skole på - og Persuasion - så jeg kunne OVERTALE beslutningstagerne 
til at investere mere i børn og unges udvikling og anskue dem som 
samfundets dyrebareste ressource.

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg er uddannet lærer med 7 års erfaring fra “felten”. Siden 2020 har jeg 
arbejdet som Udviklingskonsulent i Vesthimmerlands Kommune med 
fokus på pædagogisk IT.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Infrastrukturen - alt det som får det til at ske, hele den maskine som skal 
spille perfekt, førend man kan lave spændende digitalt båret undervisning.
Da jeg var lærer var jeg meget optaget af produktioner hos eleverne - alt 
fra medieproduktion til programmering.

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
At nå ud til så mange som muligt og gøre det let for vores medlemmer 
og andre interesserede at blive inspireret til at bruge digitale redskaber 
meningsfuldt ind i undervisningen.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Telepati kunne være en fantastisk måde at lave fælleskommunikation på ;).

Hanne Voldborg Andersen modtog på ge-
neralforsamlingen genvalg som formand for 
foreningen. Daniel Kastberg er ny næstformand 
og Henrik Jakobsen fortsætter som kasserer. 
Men alle styrelsesmedlemmer og suppleanter 
deltager og bidrager ligeværdigt i foreningens 
arbejde. Så hvis du vil i kontakt med os, er vi ikke 
længere væk end en mail. Fang os endelig – og 
læs herunder, hvad vi hver især arbejder med 
og er optagede af.

For at lære styrelsen bedre at kende, har vi stillet 
nogle sprøgsmål:

Har du spørgsmål til styrelsen i Danmarks it- og medievejlederfor-
ening? Kommentarer? Eller forslag? 
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Styrelsesmedlem
Rikke Elisa Falkenberg
Konsulent i Leg med IT
Ringsted

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg er uddannet lærer og har siden 1998 arbejdet på at skabe undervisning 
der er motiverende, relevant og legende. Med en fortid som It-vejleder 
og konsulent arbejder jeg nu med kompetenceudvikling af lærere og 
udvikling af undervisningsmaterialer og events til børn og unge.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Jeg er optaget af den kreativt producerende og legende brug af IT og 
teknologier. Samtidig er jeg optaget af at lærer børn og unge en sund og 
kritisk anvendelse af de teknologier, der præger vores verden.

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
At vi løbende skaber en konstruktiv og god dialog med alle de der 
har indflydelse på vores grundskoles anvendelse af it og teknologier. 
Jeg ønsker med min deltagelse i foreningen at bidrage til at viden og 
inspiration når slutbrugeren og bidrager til udvikling af undervisningen.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
En nemmere vej til dialog, så inspiration nemmere når landets undervisere 
og vi nemmere kommer i dialog med beslutningstagere.

Styrelsesmedlem
Christel Rasmussen
Lærer Langeskov Skole, 
Kerteminde Kommune

Kasserer
Henrik Jakobsen
Kredsformand
Tønder Lærerkreds

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg arbejder som lærer på Langeskov Skole 3 dage om ugen med en 
særlig interesse for teknologiforståelse i grundskolen. 2 dage om ugen 
er jeg ansat i et projekt under Robothus Fyn/ Novo Nordisk Fonden, hvor 
jeg kører ud til skoler på Fyn og står for undervisning, der skal inspirere 
lærere til at arbejde med robotter og teknologiforståelse i indskolingen. 
I min fritid er jeg kaptajn i Coding Pirates Nyborg.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Jeg er optaget af, at alle skal være med! Jeg håber på efteruddannelse 
for alle lærere i grundskolen, så de bliver klar til at give eleverne den 
undervisning, der passer til det samfund, og det liv, vi lever i dag. Det 
indbefatter, at vi er kvalificerede til at forholde os kritisk til digitale tek-
nologier og til at bruge dem godt, hvor det er didaktisk velbegrundet.

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
Jeg ønsker, at vi er en forening for alle, der har interesse i at arbejde 
kvalificeret med digitale teknologier i deres undervisning.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Pippi Langstrømpe sagde, at hvis man er meget stærk, skal man også 
være meget god. Jeg ønsker mig evnen til at påvirke alle, der udvikler 
teknologi til at være som Pippi, så de kun kan være stærke, hvis de er gode.

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg har været medlem af styrelsen siden 2002 og kasserer i foreningen 
siden 2008. Jeg har tidligere været it-vejleder og konsulent i Tønder 
Kommune, men siden 2014 været tilknyttet Tønder Lærerkreds som 
sagsbehandler og senere også kredsformand.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Fortsat udbredelse af implementeringen af it og teknologiforståelse i 
den danske skole. I forbindelse med indførelsen af “ny” teknik har vi til 
stadighed en kæmpe udfordring med efteruddannelse af lærerne til at 
varetage denne opgave.

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
Jeg ved rigtig meget om foreningsarbejde generelt og oparbejdet en 
stor viden i forhold til at være kasserer i foreningen. Men ellers brænder 
jeg qua mit arbejde, for medlemmernes vilkår og arbejdsforhold.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
En kraft der kan få andre til at se det samme “lys” som jeg.

IT vejlederforeningen 
holder typisk konferencer 
og møder på Gl. Avernæs
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Styrelsesmedlem
Tobias Smith 
Pædagogisk it-konsulent
Furesø Kommune

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Som pædagogisk it-konsulent og underviser i Furesø Kommune, så er 
min direkte berøringsflade med ”it i skolen” meget relevant. Arbejder 
til daglig i et makerspace, hvor vi har 2000 elever igennem forløb med 
teknologi, design og kobling til fag. 

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Jeg er meget optaget af, at der er så mange muligheder for at mikse bl.a. 
fordybelse, kreativitet, praksisfaglighed og samarbejde med de teknologier 
der er til rådighed på skoleområdet. Vi er kun lige i begyndelsen af en 
skole med værdifuld brug af teknologi, som kræver konstant åbenhed 
og nysgerrighed fra lærere og elever sammen. 

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
At foreningen fortsat er en valid og rolig stemme ind i de mange teknologi-
debatter, som folkeskolen hele tiden står over for. At vi er synlige i nationale 
arbejdsgrupper omkring teknologi i folkeskolen.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Superman - at kunne skifte rolle imellem det store flyvende strategiske 
overblik oppefra, og så dykke ned i praksis, og hjælpe nogle stakkels 
elever, der oplever skolen som en meget gammel og støvet størrelse…….

Flyvefærdighed - At kunne se det hele lidt oppefra, at anskue nye tek-
nologier og trends i forhold til det vigtigste i skolen, nemlig børnene. 
Tilfører nye tiltag værdi til dem…….

Suppleant
Kristina Velser
Leder af GPV
Gladsaxe Kommune

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg er leder af Gladsaxe Pædagogiske Videncenter, hvor vi tester, udlåner 
og underviser i læringsteknologier, maker, av og meget mere. Jeg har en 
baggrund som cand. comm. og som lærer og var blandt andet med til 
at abrejde med de første Ipads i udskolingen for mange mange år siden. 
Herudover har jeg også været it-konsulent.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Jeg er optaget af, at vi arbejder med teknologiforståelse og dannelse i 
folkeskolen. Jeg arbejder for nationale standardiseringer, for sikker anven-
delse af data og for ordentlig brug af digitale lærermidler, multimodalitet 
og et sundt, legende børneliv. Ai er jeg vild med og skræmt af. 

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
At vi løbende udvikler os sammen med medlemmer og vi understøtter 
og møder medlemmerne,der hvor de er, men at vi også har en rolle i et 
nationalt og undervisningspolitisk perspektiv.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Udvidelse af tidsbegrebet, så jeg kunne nå mere og være flere steder 
på samtidig.

Suppleant
Sandra Rygaard Carstensen
Lærer, Hobrovejens Skole
Randers Kommune

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg er uddannet lærer og har arbejdet i folkeskolen i 13 år. De sidste 3 år 
med fokus på implementering af it og teknologi. Jeg er IT- og teknolo-
givejleder og arbejder målrettet med at integrere teknologien i alle fag 
og på alle årgange. 

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Hvordan jeg kan få skabt rammerne og fundamentet, så så mange som 
muligt kan se, at teknologien har værdi i undervisningen. At få skabt en 
levende og inkluderende undervisning vha. teknologi, hvor alle elever 
kan inkluderes. 

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
At jeg kan være med til, gennem foreningen, at få viden og forståelse 
om teknologien ud til så mange som muligt. At være med til at skabe 
en forening, der inspirerer og skaber rammerne for den gode og kon-
struktive debat. 

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Med adgang til alles tanker og ideer ville jeg kunne samle de bedste forslag 
og initiativer til udvikling af nye projekter og aktiviteter. Dette kunne føre 
til hurtigere og mere innovative løsninger inden for it og medier.

Styrelsesmedlem
Dorthe Hansen
Konsulent
Mariagerfjord Kommune

Hvad er din baggrund for at være en del af styrelsen?
Jeg har godt 20 års erfaring som folkeskolelærer, heraf nogle som skole-
bibliotekar. I 2015 blev jeg ansat som konsulent for skolernes pædagogiske 
læringscentre. Det bragte mig til foreningens konference på Gl. Avernæs 
og siden ind i styrelsen.

Hvad er du mest optaget af på it-/teknologiforståelsesområdet?
Jeg er optaget af, hvordan teknologier kan medvirke til at skabe lærings- 
og deltagelsesmuligheder for alle børn og unge.

Hvilke mål har du for foreningens fremtid?
Jeg håber, at foreningen sammen med medlemmerne fortsat kan bidrage 
til en nuanceret debat om teknologi.

Hvis du skulle vælge en superkraft til at hjælpe dig med dit 
arbejde i foreningen, hvad ville det være, og hvorfor?
Det kunne være smart med en time turner (som Hermiones), så der altid 
var tid nok til alt det vigtige.
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